

Mandatory Courses – cours obligatoire

PSE301 – Organizational Behaviour and Leadership (7 sections, Fall) This course is designed to familiarize students with basic theories, concepts, and skills related to organizational behaviour and effective leadership. Students will examine how individuals in organizations, groups in organizations, and organizational processes can be impacted by leaders in order to enhance organizational effectiveness. A special emphasis is placed on how leaders can use their knowledge and understanding of organizational behaviour to improve performance and increase the well-being of members. Major topics include motivation theories and applications, diagnosing performance discrepancies, performance feedback, power and influence, leadership theories and applications, organizational culture, organizational structure, and overall change strategies. Part of the material will be presented in a didactic form. A number of individual and group exercises will be used as a supplementary learning tool to reinforce class lectures and assigned readings. Student class participation is highly encouraged.	PSF301 - Comportement organisationnel et leadership (2 sections, automne) Ce cours vise à familiariser l'étudiant avec les théories et concepts fondamentaux du comportement organisationnel et du leadership efficace. Les étudiants examineront comment les individus, les groupes et les processus organisationnels influencent l'efficacité organisationnelle. Nous portons une attention particulière aux rôles de chef et à la façon dont les chefs peuvent se servir de leur connaissance et de leur compréhension du comportement organisationnel pour améliorer le rendement des organisations et le bien-être de leurs membres. Principaux sujets : la culture et la structure organisationnelles, les attitudes à l'égard du travail, le rendement et ses antécédents, les théories de la motivation et leurs applications, le pouvoir et l'influence, les théories du leadership et leurs applications, et le changement organisationnel.
PSE401 – Military Professionalism and Ethics (7 sections, Winter) The purpose of this course is to develop student understanding of the professional and ethical dimensions of officership. Throughout, a distinction is made between the normative ideals of behaviour prescribed by ethical and military theorists and the reality of behaviour as described and explained by cognitive, social, and other psychological factors. Course content is drawn from moral philosophy, psychology, and military sociology and includes readings and discussions on: the function of ethics in social and organizational life; the major ethical theories and decision frameworks developed by moral philosophers to distinguish between right and wrong; individual difference factors in moral development and moral cognition; situational and organizational factors which either foster or undermine ethical behaviour; psychological models of ethical decision-making and action; the nature of military professionalism and the ethical obligations which derive from the military's social role and legitimate power; the military ethic and military codes of conduct; specific codes of conduct applicable in war; and value conflicts and ethical dilemmas inherent in military service.	PSF401 Professionnalisme militaire et Éthique (2 sections, hiver) Ce cours vise à faire mieux comprendre à l'étudiant les dimensions professionnelles et morales du métier d'officier. Nous faisons tout au long la distinction entre, d'une part, les idéaux, à caractère normatif, de comportements prescrits par les moralistes et les théoriciens militaires et, d'autre part, la réalité du comportement tel que le décrivent et l'expliquent les facteurs cognitifs, sociaux et psychologiques. Le contenu du cours, qui est tiré de la philosophie morale, de la psychologie et de la sociologie militaire, comprend des lectures et des discussions sur les sujets suivants : la fonction de la morale dans la vie en société et dans l'organisation; les grandes théories morales et les cadres de décisions que les moralistes ont établis pour faire la distinction entre le bien et le mal; les différences individuelles dans le développement moral et la cognition morale; les facteurs conjoncturels et organisationnels qui soit favorisent le comportement moral soit lui nuisent; les modèles psychologiques de la prise de décisions et de l'action morales; la nature du professionnalisme militaire et les obligations morales qui découlent du rôle social du militaire et du pouvoir légitime; la morale militaire et les codes de conduite militaires; les codes de conduite particuliers applicables en temps de guerre; et les conflits de valeurs et les dilemmes moraux inhérents au service militaire.
PSE454 – Advanced Leadership. (Winter, 22 preregistered) The general objective of this course is to explore leadership theory and practice in depth, building on the concepts introduced in PSE301, and secondly, to develop an appreciation of how these impact on work performance and motivation. The general focus will be on the critical analysis of current leadership theories and their application to the military. Students will also be introduced to diagnostic and intervention strategies related to organizational development and to the leader as an agent of change. Ultimately, the student will be able to evaluate work situations and employ strategies to increase personnel performance and improve motivation and job satisfaction.	PSF454 Leadership avancé (hiver) Ce cours vise premièrement à examiner plus en profondeur les théories de leadership vues durant le cours PSF301 et deuxièmement à voir comment ces diverses théories affectent l'efficacité des individus au travail et particulièrement leur motivation. Le thème général du cours sera une analyse critique des théories courantes du leadership ainsi que leurs applications dans le milieu militaire. De plus, les étudiants seront initiés aux stratégies de diagnostics et d'interventions reliées au développement organisationnel et au leader en tant qu'agent de changement. À la fin du cours les étudiants seront en mesure d'évaluer des situations de travail et d'explorer diverses stratégies afin d'améliorer la motivation, performance et satisfaction de leurs subordonnés.
POE317 – Introduction to Contemporary Strategic Studies (Winter, 35 preregistered) This course examines the central problem of strategic studies, namely how actors conceive of, and employ force to achieve political objectives, specifically how competition can lead to violence. Students will gain a deeper understanding of the application of IR theory, with emphasis on the realist approach to the utility and employment of force. Using a variety of analytical techniques, students will interpret contemporary events and trends. Learning Outcomes are to compare explanations for violent conflict, employ qualitative and quantitative methods to	POF317 Introduction aux études stratégiques contemporaines (hiver) Ce cours examine le problème central en études stratégiques, c'est-à-dire comment les acteurs conçoivent et emploient la force pour atteindre les objectifs politiques, plus précisément comment la compétition peut mener à la violence. Les étudiants vont atteindre une compréhension plus profonde de l'application de la théorie en relations internationales tout en concentrant sur l'approche réaliste de l'utilité et de l'usage de la force. En utilisant une variété des techniques analytiques, les étudiants vont interpréter les événements et les tendances

understand contemporary events and trend, formulate explanations using key concepts and contrast competing realist theories.	contemporaines. Les objectifs d'apprentissage sont de comparer les explications sur les conflits violents; d'utiliser des méthodes qualitatives et quantitatives pour comprendre les événements et tendance contemporaines; formuler des explications tout en utilisant les concepts-clés et contraster les théories réalistes concurrentes.
--	--

Military Psychology and Leadership (MPL) – Psychologie militaire et leadership (PML)

PSE312 – Applied Military Psychology (2 sections, Fall). The course gives students the opportunity to examine the psychological dimensions of military operations. The course begins with an overview of the field of military psychology and then focuses on selected topics like military socialization, combat stress, sleep deprivation, fear and courage, and psychological operations. At the end of the course, students will be able to describe the impact of these psychological factors on performance during military operations.	PSF312 Psychologie militaire appliquée (automne) Ce cours vise à familiariser les étudiants avec les dimensions psychologiques des opérations militaires. Le cours débute par un survol de la psychologie militaire pour ensuite approfondir des thèmes choisis tels la socialisation militaire, le stress de combat, la privation de sommeil, la peur et le courage, et les opérations psychologiques. À la fin du cours, les étudiants seront en mesure de décrire l'impact de ces facteurs psychologiques sur le rendement lors d'opérations militaires.
PSE324 – Cross-Cultural Psychology - x	x
PSE328 - Group Dynamics - x	PSF328 Dynamique de groupe (hiver) Ce cours a pour objectif de faire mieux comprendre aux étudiants le fonctionnement des groupes restreints, particulièrement les effets du groupe sur les individus qui le composent ainsi que les facteurs qui déterminent l'efficacité groupale. Les principaux sujets abordés durant le cours seront : les phases de développement du groupe, le processus de socialisation, la communication, la prise de décision, les normes, la cohésion et les rôles.
PSE346 - Persuasion and Influence (winter) The goal of this course is to provide students with knowledge on the theories and concepts of persuasion and influence, from both social psychology and leadership perspectives. Main course topics include communicator's characteristics, receiver's characteristics, cognitive and social factors, attitude formation and change, behaviour modification and interpersonal communication. Also, different influence strategies will be presented.	x
PSE380 - Psychology and Philosophy of Religious Conflicts - x	x
PSE382 - Peace and Conflict - x	x
PSE410 - Psychology, Morality and Ethics - x	PSF410 Psychologie, moralité et éthique (hiver) L'objectif de ce cours est d'examiner la relation entre la psychologie comme discipline empirique, et l'éthique comme discipline normative. Ce cours consiste à engager les étudiants(es) dans une démarche qui va les aider à comprendre le rôle important de la psychologie dans la réflexion éthique. Le contenu portera principalement sur ce que la psychologie nous apprend sur la structure de la personne humaine en tant qu'agent principal de décisions éthiques. Pour aborder cette question, l'approche pédagogique utilisée pour ce cours empruntera aux théories, concepts et pratiques du domaine de la psychologie et du champ éthique. Ces trois angles (théories, concepts et pratiques) sont entrelacés afin d'explorer des thèmes comme la personnalité, le développement de l'identité, l'empathie et le développement du caractère, et afin d'étudier des cas éthiques tels la dissonance cognitive dans le discours éthique ainsi que les différences entre les sexes et le conflit des valeurs dans la prise de décision éthique.
PSE430 – Stress - x	x
SOE320 - Sociology of the Armed Forces -x	x

Political Science – sciences politiques

POE 24 - International Organizations (Fall) This course will cover the development of international organizations during the 20th century. The thinking associated with international organizations as a phenomenon of state-to-state cooperation will be examined. Primary emphasis will be given to the United Nations, along with	POF324 Organisations internationales (Automne) Ce cours traite du développement des organisations internationales au cours du 20ème siècle. La pensée liée aux organismes internationaux à titre de phénomène de coopération inter-étatique sera examinée. L'accent sera placé sur les Nations Unies et les autres organisations
--	--

other international organizations such as the international financial institutions. Students who complete the course will finish with an understanding of the theory and role of international organizations in international relations, a strong background in how the United Nations and associated international financial institutions have evolved and operated since World War II, as well as an awareness of the major issues facing international organizations generally in the current political environment.	internationales, telles les institutions financières. Le cours permettra aux étudiants d'approfondir leur compréhension de la théorie des relations internationales et du rôle des organismes internationaux à cet égard ; il sera aussi l'occasion d'acquérir une solide connaissance du rôle évolutif depuis la Deuxième Guerre mondiale des Nations-Unies et des institutions financières internationales qui lui sont associées ; finalement, le cours sensibilisera les étudiants aux questions majeures que doivent affronter les organisations internationales dans le contexte politique contemporain.
POE332 - Public Administration in Canada (Fall) This course is designed to offer students an understanding of the bureaucratic structures underpinning decision-making processes in the Government of Canada. Lectures will focus on organisational theories, Central Organisations and the relationship between public servants and executive power. Particular attention will be paid to the issues of neutrality of public servants and their representativeness of the public they serve, alternative service delivery, bureaucratic reforms, good governance and best practices.	POF332 L'administration publique au Canada (Automne) Ce cours est conçu pour offrir aux étudiants une compréhension des structures bureaucratiques qui sous-tendent les processus décisionnels du gouvernement du Canada. Les cours magistraux mettront l'accent sur les théories organisationnelles, les organismes centraux et les relations entre les fonctionnaires et le pouvoir exécutif. Une emphase particulière sera mise sur les questions relatives à la neutralité des fonctionnaires et de leur représentativité de la population qu'ils servent, aux nouveaux modes de prestation des services, aux réformes bureaucratiques, à la bonne gouvernance et aux bonnes pratiques administratives.
POE334 - Canadian Public Policy Making (Winter) This course studies policy-making as a core function of the Government of Canada. Through different decision-making theories, the course offers various perspectives on how the Government of Canada makes choices and manages resources to achieve economic and social objectives for the general interest of Canadians. Particular attention will be paid to the role of the Prime Minister, cabinet committees, and Central Organisations in setting government priorities and see to their implementation and evaluation.	POF334 - x
POE 410 - International Conflict Management (Winter) This course introduces students to the theory and practice of international conflict management, with a focus on third party intervention. Students are introduced to conflict analysis, and the use of diplomatic, economic, military and non-governmental intervention by international organizations involved in prevention and management of violence and post-conflict reconstruction.	POF410 - Gestion des conflits internationaux (Automne) Ce cours propose une introduction à la théorie et à la pratique de la gestion des conflits internationaux, en mettant l'accent sur l'intervention par des acteurs extérieurs. Les étudiants sont initiés à l'analyse des conflits et l'utilisation des ressources diplomatiques, économiques, militaires et non gouvernementales par des organisations internationales impliquées dans la prévention et la gestion de la violence ainsi que dans la reconstruction après la fin du conflit.
POE 413 Nuclear Weapons & International Relations - x	POF413 - x
POE 414 - Contemporary International Issues and Events (2 sections, Fall) This course provides students with tools to generate explanations of actor behaviours in major international events and issues. It will explore the relationships amongst levels of analysis, actors, actions, objectives and interests. Students will be required to justify and defend the application of a variety of international relations theories and interpret data to explain actor behaviour. The Learning outcomes are to assess the relevance of specific international relations theories to explain the actions and objectives of various actors; critique the existing reference literature applicable to the issue and supporting international relations theory; evaluate the qualitative and quantitative data applicable to the issue and relate actor interests to objectives and actions taken to achieve those objectives.	POF414 Événements et enjeux internationaux contemporains (Automne) Ce cours fournit aux étudiants les outils pour générer des explications sur les comportements des acteurs dans les enjeux et événements majeurs internationaux. Il va explorer les rapports entre niveaux d'analyse, acteurs, actions, objectives et intérêts. Les étudiants seront requis de justifier et défendre l'application d'une variété des théories en relations internationales et d'interpréter les données afin d'expliquer le comportement de l'acteur. Les objectifs d'apprentissage sont d'évaluer la pertinence des théories spécifiques en relations internationales pour l'explication des actions et des objectifs des acteurs variés; de critiquer la littérature de référence existante qui est à la fois applicable à l'enjeu en question et appuie la théorie en relations internationales; d'évaluer les données qualitatives et quantitatives applicables à l'enjeu en question et de rapporter les intérêts des acteurs aux objectifs ainsi qu'aux actions menées pour atteindre ces objectifs.
POE 416 - Canadian Foreign and Security Policy (Winter) A study of major trends in Canadian external relations and defence policy from the Trudeau government to the present. Beginning with a review of the Cold War years, the course will consider such topics as: the Trudeau defence and foreign policy reviews, relations with the United States, including the Free Trade Agreement, the impact of international political and strategic trends on Canadian defence policy, and Canada's relations with international organizations and peacekeeping in the post Cold war era. Also covered will be the process, politics and organization of the Departments of Foreign	POF416 - La politique étrangère et de sécurité du Canada (hiver) Ce cours traite des tendances principales de la politique étrangère et de défense du Canada, depuis l'ère Trudeau jusqu'à aujourd'hui. On passe en revue brièvement la période de la guerre froide, puis on étudie, entre autres : la politique étrangère et de défense de Trudeau, les relations avec les États-Unis, y compris l'accord de libre-échange, l'impact des tendances politiques et économiques internationales sur la politique de défense du Canada et les relations du Canada avec les organismes internationaux et le rôle du Canada dans les missions de maintien de la paix depuis la fin de

Affairs and International Trade, and National Defence.	la guerre froide. On étudie aussi le processus décisionnel, la politique et l'organisation des ministères des Affaires extérieures, du Commerce international et de la Défense.
POE 432 - Civil-Military Relations (Fall) Within the fields of public administration and comparative politics and drawing on theories of institutional development and organizational behaviour, this course provides models for understanding civil control of military, security and intelligence services, security force intervention in politics, and evolution of security forces to meet emerging challenges.	POF432 - x
POE 435 - Terrorism and Political Violence - x	POF435 - x
POE 436 - International Law of the Sea - x	POF436 - x
POE 486 - Air and Space Law - x	POE486 - x
POE488 – Law of Armed Conflict (Winter) This course gives students a solid knowledge of the law regarding the use of force in international and non-international armed conflicts. Following an examination of the situation of the Law of Armed Conflict within the broader context of Public International Law, there will be a general discussion of the general concepts of the LOAC and its two branches, the jus ad bellum (the right to the use of force) and the jus in bello (the law applicable in conflict). A study of the rules includes their applicability in operational situations, with reference to issues including the notion of combatants, prisoners of war, the treatment of civilians, the obligation to limit unnecessary suffering and damage, the legality of certain weapons, and special cases such as child-soldiers and mercenaries. The course concludes with an examination of means of enforcing the law, including national courts, ad hoc tribunals and the International Criminal Court.	POF488 Le droit des conflits armés (hiver) Ce cours offre aux étudiants une solide connaissance des règles de droits régissant l'utilisation de la force dans les conflits armés internationaux et non internationaux. Après un examen de l'état du droit des conflits armés dans le contexte plus large du droit international public, il y aura une discussion des concepts généraux du droit des conflits armés et de ses deux branches, le jus ad bellum (le droit à la guerre) et le jus in bello (de l'usage légal de la force dans un conflit armé). L'étude des règles de droit comprendra leur applicabilité dans des situations opérationnelles, incluant les notions de combattant et de prisonnier de guerre, le traitement des civils, l'obligation d'éviter les souffrances inutiles, la l'égalité de l'usage de certaines armes ainsi que les cas spéciaux tels que les enfants soldats et les mercenaires. Le cours se termine par un examen des moyens de faire observer le droit des conflits armés, incluant les cours de justice d'un État, les tribunaux d'exception et la Cour pénale internationale

History - histoire

HIE346 The History of Canadian Forces Operations (Fall) The Canadian Forces as an institution has participated in the widest variety of military operations types and deployed in more geographically diverse areas than any of its predecessor organizations in Canadian history. This course will trace the origins of the Canadian Forces in the 1960s and will examine how the CAF conducted overseas operations, including policies and strategies for waging the Cold War, UN peacekeeping, the intervention era of the 1990s, and the war in Afghanistan	HIF346 -x
HIE360 The Rise of Peacekeeping (Fall) This course is a historical survey of the roots of peacekeeping from antiquity until the modern era. It will explore topics like the Pax Romana, the Peace of God in the Middle Ages, the maintenance of peace and international law in the early modern period, and end with post-Cold War peacekeeping and related operations. Students will be able, at the end of the course, to analyze and explain the international and military context of establishing peace from pre-history until the beginning of the 21st Century.	HIF360 Naissance et essor du maintien de la paix (Automne) Ce cours est un examen historique des premières formes de maintien de la paix de l'Antiquité jusqu'à l'ère moderne. On étudiera la Pax Romana, la paix de Dieu au Moyen Âge, le maintien de la paix et du droit international au début de la période moderne, pour terminer avec des opérations de maintien de la paix et des opérations connexes d'après-guerre froide. Les étudiants seront capables, à la fin du cours, d'analyser et d'expliquer le contexte international et militaire dans lequel s'établit la paix depuis la préhistoire jusqu'au début du XXI ^e siècle.
HIE362 History of Peacekeeping since 1980 (Winter) This course is a historical survey of peacekeeping operations since the 1980s. The course explores the environment and expression of these peacekeeping operations during the post-Cold War years and the evolution of various forms of peace operations. Students will be able, at the end of the course, to analyze and explain the evolution of peacekeeping since the end of the Cold War, as well as outline the political and military challenges posed by these types of activities.	HIF362 L'histoire du maintien de la paix depuis 1980 (hiver) Ce cours est un examen historique des opérations de maintien de la paix depuis les années 1980. Le cours explore l'environnement et l'expression de ces opérations de maintien de la paix pendant les années d'après-guerre froide et l'évolution de diverses formes d'opérations de paix. À la fin du cours, les étudiants seront capable d'analyser et d'expliquer l'évolution du maintien de la paix depuis la fin de la guerre froide, ainsi que de décrire les défis politiques et militaires posés par ce type d'activités.
HIE406 Canadians and the World: Canadian Foreign Relations 1867 to the Present (Fall) This seminar course examines the development of Canada's foreign and external affairs since 1867, with a particular emphasis on the post-1945 period. The broad	HIF406 Les Canadiens et le monde: Les relations internationales du Canada depuis 1876 (Automne) Ce séminaire aborde le développement des relations extérieures et étrangères du Canada depuis 1867, avec une emphase sur la période post-1945. L'objet

purpose of the course is to discover and dissect some of the broad patterns of Canada's growing international presence over the course of the 20th century including: Canada's role as a "middle power", Canada as a peacekeeping/warrior nation, and its role in multilateral organizations such as the UN, NATO, and the G8, to name just a few. Also central to the course will be Canada's relationship with various empires including Great Britain and more recently the United States. The course analyzes those relationships and the development of Canadian foreign policy from various theoretical perspectives. By the end of the course students should be familiar with the major themes of and approaches to Canada's foreign relations; be able to understand and utilize various theoretical, methodological and historiographical perspectives; and express their knowledge and understanding in a major research project. Prerequisites: For Arts students: HIE102 and two of the following: (HIE202 or HIE203), (HIE270 or HIE271), HIE284 For Science and Engineering students: HIE203, HIE207 and HIE271 NEPDP Check with Instructor	principal du cours est de découvrir et d'analyser les grandes tendances de la présence internationale croissante du Canada à travers ; le rôle du Canada comme moyenne puissance, le Canada comme une nation de casques bleus et de guerriers, et son rôle dans les organisations multilatérales telles que l'ONU, l'OTAN et le G8. Nous verrons aussi les relations du Canada avec plusieurs empires, incluant l'empire britannique et plus récemment les États-Unis. Nous analyserons ces relations et le développement de la politique étrangère canadienne avec différentes perspectives théoriques. À la fin du cours, l'étudiant(e) se sera familiarisé(e) avec les principaux thèmes et approches des relations internationales du Canada, sera capable de comprendre et d'utiliser diverses perspectives théoriques, méthodologiques et historiographiques, et de les formuler dans un projet de recherche majeur.
HIE452 War, Peace, and Civil Society in Modern History (Winter) Historians have long contended that the long twentieth century was among the most violent in human civilization. At least 75 million people were killed in two world wars. Even the "long peace" that followed was characterized by numerous regional and intrastate conflicts that were often just as destructive as those two decades of total war. However, the twentieth century was also an age of the great flowering of democracy, human rights, diplomacy, and the rule of law. Across the globe, transnational movements formed non-governmental organizations (NGOs), whose members waged their own battles against militarism, human rights abuses, and environmental degradation. This course examines this interplay between war and peace, the state and civil society across the globe over the last two centuries. In the process it examines how military conflict affected the social, political and economic developments of states, and how in turn those developments sparked the rise of transnational movements whose actions had influenced both the waging of war and the establishment peace. Prerequisites: For Arts students: HIE102 and two of the following: (HIE202 or HIE203), (HIE270 or HIE271), HIE284 For Science and Engineering students: HIE203, HIE207 and HIE271 NEPDP Check with Instructor	HIF452 La guerre, la paix et la société civile dans l'histoire contemporaine (hiver) Les historiens ont longtemps perçu le XXe siècle comme l'un des plus violents de l'histoire. Plus de 75 millions de personnes ont été tuées pendant les deux guerres mondiales. Même les périodes de paix qui les ont suivis ont été marquées par de nombreux conflits régionaux et intra-étatiques tout aussi destructeurs que ceux des deux décennies de guerre totale. Cependant, le XXe siècle aussi été un moment important dans le développement de la démocratie, des droits de l'homme, de la diplomatie, et de l'État de droit. À travers le monde, les mouvements transnationaux ont formé des organisations non-gouvernementales (ONG), dont les membres ont lutté contre le militarisme, les violations des droits de l'homme et la dégradation de l'environnement. Ce cours examinera les relations entre la guerre et la paix, l'État et la société civile à travers le monde au cours des deux derniers siècles. Il examinera l'influence des conflits militaires sur l'évolution sociale, politique et économique des États, et comment, à leur tour ces développements ont mené à la montée de mouvements transnationaux dont les actions ont influencé à la fois la conduite de la guerre et de l'établissement de la paix.
HIE474 Military Technology: Men, Machines and War - x	HIF474 La technologie militaire: les hommes, les machines et la guerre (hiver) Une étude des impacts de la technologie sur la guerre et leurs rapports avec la société en général. Au-delà de l'analyse des principaux progrès technologiques dans le développement des armes et des champs connexes, ce cours discutera de l'effet de la technologie sur la tactique, la stratégie et la société elle-même depuis les siècles précédents, de l'invention de la poudre jusqu'à l'époque nucléaire.
HIE477 An Introduction to the History of Terrorism (Fall) This is an introduction to terrorism and counter-terrorism in a variety of historical contexts. Among other things, it will consider the origins, complexities and basic elements of terrorism, as well as the various approaches taken to control this "poor man's weapon". Prerequisites: For Arts students: HIE102 and two of the following: (HIE202 or HIE203), (HIE270 or HIE271), HIE284 For Science and Engineering students: HIE203, HIE207 and HIE271 NEPDP Check with Instructor	HIF477 - x